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MBA-studienævnsmøde 
 

Dato: 29. november 2023, 14.00-16.00 

Sted: Via Teams 

 

 

 

 

 

 

 

Til stede:  

Studienævnsformand Helle Alsted Søndergaard, studieleder Kristina Risom Jespersen,  

Tom Aabo, Franziska Günzel-Jensen, studenterrepræsentant Jelle Van de Mosselaar og ud-

dannelsesrådgiver Helle Gabriel Jensen (referent) 

 

Fraværende:  

Næstformand Kenneth Skrædderdal 

 

Desuden deltog:  

Ingo Kleindienst, Helene Thomsen (BSS Studier, VEST) 

 

 

Dagsorden 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Meddelelser 

3. Opfølgning på handleplan fra MBA årlig status. 

4. Eventuelt 
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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt uden ændringer. 

 

2. Meddelelser 

Studienævnsvalg  

MBA-studienævnet blev valgt ved fredsvalg, og resultatet er: 

 

Institut for Økonomi (2 mandater) 

• Kristina Risom Jespersen 

• Tom Aabo 

 

Institut for Virksomhedsledelse (2 mandater) 

• Ingo Kleindienst 

• Franziska Günzel-Jensen 

 

Studerende (4 mandater) 

• Paw Visby Bunch 

• Peter Andreas Brogaard Buhl 

• Jelle van de Mosselaar  

 

Derudover er studerende Helle Rosenberg blevet tilbudt en plads som observatør i 

studienævnet. Det samlede valgresultat kan findes på universitetets hjemmeside.  

 

Der sendes snarest en velkomstmail til nye og eksisterende studienævnsmedlemmer, 

inklusive en doodle, så forårets møder kan blive fastlagt.  

 

 

Optagelsestal for F24 

Der er i 2023 tilbudt optag til 40 nye studerende på MBA, og heraf er er 37 startet på 

uddannelsen. Ansøgningstallene for november 2023 med start i foråret 2024 svarer 

til optaget i november 2022, hvilket er et godt tegn.  

 

Der har i 2023 været en tendens til at flere studerende begynder deres MBA-uddan-

nelse i forårssemesteret, og studielederen er spændt på, om det er et billede, som vil 

gentage sig fremadrettet. En sådan ændring kunne fx kunne hænge sammen med 

MUS- samtaler i efteråret, afslutning af regnskaber mv. 

 

Pointer fra aftagerpanelmøde d. 21. november 2023 

Det årlige møde i aftagerpanelet blev afholdt den 21. november. Der var desværre et 

frafald i deltagerkredsen, men der var mange gode input fra de deltagende aftagere.  

 

 

  

https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/valgresultat
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3. Opfølgning på handleplan fra MBA årlig status 

Som bilag til punktet havde deltagerne fået fremsendt handleplanen fra årlig status 

2023. Kristina Risom Jespersen gennemgik indholdet og gav en status på punkterne. 

 

Internationale studerende 

Både AMBA og flere større jyske virksomheder har efterspurgt muligheden for ud-

bud af kurser på engelsk til internationale studerende. Der er mulighed for at mar-

kedsføre de engelske fag, men det er en udfordring, at der kun kan opstilles faglige 

adgangskrav til uddannelsen og ikke sprogkrav. Derudover vil der være en del admi-

nistrative opgaver i forbindelse med at tilbyde pladser til engelsktalende studerende.  

 

Aftagerpanelet er positive overfor muligheden for at få større perspektiv og mangfol-

dighed på uddannelsen, og hermed bedre kvalitet. Der er dog bekymring over betyd-

ningen for netværket. Der blev fra studenterside udtrykt enighed med, at flere inter-

nationale studerende kan forbedre kvaliteten på uddannelsen. De er ikke bekymrede 

for at skulle tage fag på engelsk, men der kan dog være bekymring for, om færre stu-

derende vil byde ind i diskussioner på undervisningen. Ligeledes er der risiko for, at 

netværket på uddannelsen vil blive opdelt i danske og internationale studerende.  

 

Aftagerpanelet efterspurgte et push back til virksomhederne – vil de rent faktisk 

sende de engelsktalende medarbejdere til uddannelsen, og i så fald hvor mange? 

Tom Aabo supplerede, at det vil give størst mening med en fuld engelsksproget MBA, 

og der skal derfor være stor efterspørgsel fra virksomhederne, for at det kan forsva-

res at omlægge uddannelsen til engelsk.  

 

Det blev fra studenterside anført, at det kan være problematisk, hvis der stilles ad-

gangskrav om Engelsk B, da det kan afholde dansktalende fra at ansøge. På CBS og 

DTU udbydes uddannelsen på engelsk, mens AAU, SDU og Henley udbyder på 

dansk, og der kan potentielt mistes kunder, hvis uddannelsen omlægges til engelsk.  

 

Der er for nuværende en fordeling med 60 % studerende indskrevet på den fulde ud-

dannelse og 40 % indskrevet på enkeltfag.  

 

Styrkelse af markedsføringsindsatsen gennem de strategiske partnerskabsaftaler 

Det blev på statusmødet aftalt, at Kristina Risom Jespersen skal deltage i flere møder 

med de strategiske partnerskaber på BSS (Kamstrup, Grundfos, Arla, Terma og Ve-

stas). Der forventes en invitation fra dekanatet til et kommende møde.  

  

Fremskaffelse af data på MBA-dimittenders karriereveje 

Punktet er ved at blive undersøgt af blandt andet dataanalytiker Klaus Mors ved BSS 

Studier.  
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4. Eventuelt 

Studieleder Kristina Risom Jespersen takkede afslutningsvist studienævnsformand 

Helle Alsted Søndergaard for hendes tid i studienævnet, da hun ikke er opstillet i den 

kommende valgperiode. 


